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Slovo na tento mesiac 

Nebojte sa, lebo zvestujem v§m veœk¼ radosŦ! 
Tento anjelskĨ pozdrav a ozn§menie o veŎkej radosti 

adresované rovnako nám ako bolo adresované pastierom na 
betlehemskĨch niv§ch v ļase narodenia sa SpasiteŎa Jeģiġa 

Krista. M§me vġak t¼to radosŠ? RadosŠ zo spasenia? Alebo si ju 
nech§me niļiŠ, dokonca zlikvidovaŠ strachom?  

P§n Jeģiġ prich§dza po svojom zmŘtvychvstan² k svojim 

uļen²kom s pozdravom: "Pokoj vám!"   Apoġtol Pavol odkazuje 
veriacim do Tesalonky, aby "sa vģdy radovali". Potrebujeme 

poļuŠ tieto povzbudenia, lebo opakovane n§ġ pohŎad skŌzne k 
veciam, ktoré nás z radosti a darovaného pokoja z odpustenia 
akosi odŅaŎuj¼, ak priamo naġu radosŠ neniļia. Ak vġak 

nem§me v sebe radosŠ spojen¼ s pokojom, ako prinesieme 
svetu zvesŠ, ģe Boh na svet svojho Syna nielen poslal, ale 

nechal ho tu zomrieŠ za naġe hriechy, ģe ho vzkriesil, aby sme 
aj my mohli maŠ ¼ļasŠ na jeho vzkriesen²? Nie slov§ 
presviedļaj¼ Ŏud², ale naġe postoje a rieġenie naġich 

probl®movĨch situ§ci². Navyġe, tam kde vládne strach, nemá 
miesto láska. Nie nejaké sentimentálna, ale tá  "Boģia l§ska, 

ktor§ je rozlatia prostredn²ctvom Ducha Svªt®ho v naġich 
srdciach".   

Vianoce s ich povznesenou náladou pominú. Nastúpime do 

reŠazca vġednĨch dn². Spomenieme si potom, budeme ģiŠ 
skutoļnosŠou, ģe Boh vykonal dielo vtelenia i spasenia pre 

ļloveka? Pre mŔa osobne? V kaģdodennĨch z§pasoch so 
strachom o r¹zne z§leģitosti n§ġho ģivota m¹ģeme vo viere v 
Boģieho Syna "sl§vne v²ŠaziŠ skrze toho, ktorĨ si n§s zamiloval. 

Som pre svedļenĨ, ģe ani smrŠ, ani (probl®my) ģivota, ani 
anjeli, ani vl§dy, ani pr²tomnosŠ , ani bud¼cnosŠ, ani mocnosti, 

ani vysokosŠ, ani hlbokkosŠ, ani nijak® in® stvorenie nebud¼ 
m¹cŠ n§s odl¼ļiŠ od Boģej l§sky, ktor§ je v Kristovi Jeģiġovi, 

naġom P§novi!"  
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Prajem vġetkĨm, ktor² ļ²taj¼ toto Pavlovo vyznanie viery 
proti ak®mukoŎvek ohrozeniu strachom, aby ste preģili tieto 

sviatky v pokoji, ale z§roveŔ aj v novej radosti, ktorej ste sa 
eġte aģ doteraz neotvorili. Aby v§s naplnila, a rovnako tak vaġe 
srdcia i ús ta chv§lami Boģieho mena za vġetko, ļo pre n§s 

vykonal v Synovi!   
M. Bielik  

 

Advent 
Pomenovanie pochádza z latinského adventus -  príchod.   

Vyznaļuje obdobie pred Vianocami vymedzen® ġtyrmi 

nedeŎami. V teologickom zmysle sa vyznaļuje dvojitĨm 
oļak§van²m. Jednak sviatku narodenia Jeģiġa Krista, ale aj jeho 

druhého  príchodu.  

Pôvodne pochádzal advent z gréckeho pojmu epifaneia -  
zjavenie, ktor® oznaļoval pr²chod boģstva do chr§mu alebo 

pr²chod kr§Ŏa.  

Adventné obdobie má kajúci charkater, ale nechápe sa ako 

p¹stne predveŎkonoļn® obdobie.  

História. Obdobie prípravy n a slávenie pamiatky narodenia 
Jeģiġa Krista sa dostalo v 4.storoļ² z kresŠansk®ho vĨchodu do 

Galie a Ġpanielska.  Najprv bol poļet adventnĨch nedieŎ 
rozkol²sanĨ medzi dvoma aģ ġiestimi. Aģ r²msky p§peģ Gregor 

VeŎkĨ  (+604) stanovil adventn® nedele na ġtyri.  

Advent zaļ²na prvou nedeŎou  medzi 27.novembrom a 
3.decembrom. Konļ² po z§pade slnka na ĠtedrĨ veļer.  

Dnes si uģ advent ani nedok§ģeme predstaviŠ bez 
adventného venca. Aj on má svoju históriu. Prvý písomný 

záznam sa zachoval z Mníchova z r. 1838.   

Symb olikou venca je obyļajne kruh. Nem§ zaļiatok ani 
koniec. Symbolizuje veļnosŠ. Kaģd¼ jednu adventn¼ nedeŎu sa 

zapaŎuje jedna zo ġtyroch sviec. Prv§ znamen§ vieru, druh§ 
pokoj, tretia radosŠ a ġtvrt§ l§sku. 

Z Internetu vybral: M. Bielik  
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Vianoľn§ ģanca 
Bolo ich v ten deŔ dosŠ, ļo nevyuģili jedineļn¼ pr²leģitosŠ 

staŠ sa zn§mymi  a sl§vnymi. Vieme, kto poskytol P§nu Jeģiġovi 

hrob, ale nevieme, ako sa volal ļlovek, ktorĨ mu poskytol prv® 
pr²streġie s chudobnĨm l¹ģkom. Keby obyvatelia Betlehema 
vedeli, kto sa to m § narodiŠ,koho to bud¼ca mamiļka M§ria 

nosí pod srdcom, boli by zakúrili vo svojich komnatách, 
navliekli ļist¼ bielizeŔ na posteliach a iġli v ¼strety takĨm 

 d¹leģitĨm osob§m, akĨmi boli M§ria s Jozefom. Voġli by do 
dejín. No ani my dnes nevieme meno osoby , ktorej patril 
chudobnĨ objekt, v ktorom sa narodil SpasiteŎ -  Kristus, Pán. 

MajiteŎ zostal ŎuŅom nezn§my, ale Bohu dobre zn§my. 
Ako je to dnes? P§nova vĨzva: :"Mus²te sa narodiŠ znova!" nie 

je niļ in®, ako to, ģe sa Jeģiġ Kristus mus² narodiŠ  v Ŏudskom 
srdci.Vveriaci básnik sa vyjadril:   

Hoc´by sa Kristus tisíckrát narodil v Betleheme, ak sa nám v 

srdciach nezrodí, naveky zakynieme.  

Len Jeģiġ Kristus narodenĨ v srdci ļloveka  a prebývajúci 

v Ŕom p¹sob² novĨ ģivot skrze vieru. On chod² aj dnes medzi 
ŎuŅmi. Betlehem sa m¹ģe zopakovaŠ. M§ġ pre neho prirpaven® 
miesto? Ak je tvoje srdce v období Vianoc pripravené na prijatie 

SpasiteŎa, potom ho prijmi! Nevad², ģe nie je dosŠ ļist®. Ani v 
betlehemskej maġtali neboli vhodn® hygienick® podmienky na 

pôrod, a preds a sa tam Jeģiġ narodil, tak ani neļistota tvojho 
srdca neprek§ģa tomu, aby sa SpasiteŎ narodil pr§ve v Ŕom. On 
pr²de, oļist², odmen².  

P§n Jeģiġ ide popri tebe. Vyuģi ġancu! Niļ tak 
nepotrebujeġ ako pr§ve jeho -  pre ļasnĨ i veļnĨ pokoj! 

 

(I.  Koz§r, Ģiv§ slova,  1986 s.137)  
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Majster Ján Hus a jeho odkaz 
 
 

 
 
 

 
 

 
 

DŔa 20.11.2015 sa v  rámci 26. Festivalu sakrálneho 

umenia konalo medzinárodné ekumenické sympózium, ako 
kaģdĨ rok na aktu§lnu t®mu. No rok 2015 je rokom, kedy si 

pripom²name 600. rokov od muļen²ckej smrti Majstra Jána 
Husa. Je ¼ģasn®, ģe sa symp·zium o J§nu Husovi a jeho odkaze 

pre naġu dobu konalo na p¹de Teologickej fakulty Katol²ckej 
univerzity.  

Sympózium otvoril príhovorom rektor Katolíckej univerzity 

prof. Jozef Jarab, veŎmi pekn® bolo aj slovo mons. Bernarda 
Bobera, koġick®ho arcibiskupa. Hlavn¼ predn§ġku -  Skuteļn® 

dŢvody up§len² Mistra Jana Husa -  mal dr. Martin Chadima, 
ktorý pricestoval z  Ļiech, uļ² na kr§lovohradeckej univerzite 
a je veŎkĨm populariz§torom J. Husa. Nap²sal aj knihu Mistr Jan 

Hus -  ļlovŊk, teolog, muļedn²k, ktor¼ vydala Ļesk§ biblick§ 
spoloļnosŠ.  Ako jeden z hlavnĨch d¹vodov up§lenia J. Husa 

uviedol zmenu atmosféry na koncile, kedy jeden z  vtedajġ²ch 
troch p§peģov J§n XXIII. utiekol a koncil nemohol jednaŠ. 
Cirkevní hodnostári  rozhodli a  vyhl§sili, ģe koncil zasadaj¼ci 

v Duchu Svªtom je platnĨ aj bez p§peģa. To bol priestor pre 
cis§ra Ģigmunda Luxembursk®ho, ktorĨ zruġil vġetky platn® 

dekréty pre Kostnický koncil, teda aj glejt o  nedotknuteŎnosti 
Husa.  TĨm dal jasnĨ sign§l, ģe s J§nom Husom si m¹ģu robiŠ 
ļo chc¼. O Husovi bolo rozhodnut® aj keŅ vyvr§til 11 ļl§nkov 

obvinení. Dr. Chadima rozprával tak ucelene a  zauj²mavo, ģe 
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ļas vymeranĨ pre jeho slov§ ubehol ako voda. Jeho prehŎad 
a nadġenie bolo n§kazliv®. PokiaŎ m§te z§ujem, m¹ģete si 

vyhŎadaŠ na internete jeho predn§ġky pre ĻeskĨ rozhlas, alebo 
sa pozrieŠ na Vianoce na ĻT2, kde bud¼ d§vaŠ program ĂJ§n 
Hus -  cesta bez n§vratuñ a v máji potom program o  Jeronýmovi 

Praģskom, ktorĨ bol tieģ up§lenĨ v Kostnici o  rok neskôr ako 
Hus.  

Druh¼ hlavn¼ predn§ġku s n§zvom ĂHusova eschatologick§ 
teol·gia Nov®ho z§konañ mal prof. Imrich Peres, ktorĨ 
spomenul vĨborn¼ kazateŎsk¼ ļinnosŠ Husa, jeho spojenie 

teológie a  filozofie dejín v  k§zŔach a jeho apokalyptickú 
teológiu. Zameral sa na jeho nega tívnu eschatológiu, ktorá 

prevaģovala, ale aj klady jeho eschatol·gie. Zd¹raznil, ģe 
postupne sa Husove teologick® myġlienky st§vaj¼ s¼ļasŠou 
n§ġho uļenia. Predn§ġka bola veŎmi d¹kladn§ a predpokladala 

hlbġie znalosti v problematike teológie.         

ńalġie príspevky mali prof. Jozef Jurko o  pohŎade II. 

Vatikánského koncilu na Jána Husa, dr. Lojan o  n§boģenskej 
slobode v  s¼ļasnej spoloļnosti, prof. Anton KoneļnĨ a dr. Uher  
a biskup dr. Jan Hradil o  sympóziu o  M. J. Husovi v  Ríme v  r. 

1999.  

Som veŎmi rada, ģe som mala moģnosŠ z¼ļastniŠ sa tohto 

podujatia, z²skaŠ novĨ a hlbġ² pohŎad na Majstra J§na Husa, 
spoznaŠ historick® kliġ® a omyly, uvedomiŠ si akĨ odkaz n§m 
necháva po 600 rokoch od svojej smrti, aký morálny príklad 

pre n§ġ ģivot je jeho osobnosŠ. J§n Hus nemlļ² ani dnes a chce 
poļuŠ pravdu.   

    

     Hana Ģeģulov§ 
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Husovsk§ ekumenick§ bohosluĥba 

V r§mci Ekumenick®ho spoloļenstva mesta Koġ²c sa 20. 
novembra 2015 uskutoļnila ekumenick§ bohosluģba zmierenia 

na pamiatku 600. vĨroļia muļeníckej smrti Majstra Jána Husa. 
HlavnĨm organiz§torom bola Ļeskoslovensk§ cirkev husitsk§ 

a hlavnĨm reļn²kom jej biskup Jan Hradil, ale na programe sa 
podieŎali vġetky cirkvi zdruģen® v ESMK. Inġpir§ciou im pritom 
bol program praģskej ekumenickej bohosluģby zmierenia, ktorá 

sa uskutoļnila na vĨroļie Husovej smrti 6.7. v Betlehemskej 
kaplnke. Pravda, Koġice sa nemohli pochv§liŠ ¼ļasŠou vysokĨch 

ġt§tnych predstaviteŎov ako Praha, ale napriek tomu iġlo -  spolu 
s predchádzajúcou ekumenickou konferenciou  -
o najv Ĩznamnejġiu akciu tohto druhu na Slovensku.  

Postoj k  M. J. Husovi bol v  minulosti významným deliacim 
faktorom medzi cirkvami. Pred 100 rokmi boli oslavy Husovho 

vĨroļia predmetom tvrd®ho z§pasu a mnohým bola cirkevnými 
i ġt§tnymi predstaviteŎmi ¼ļasŠ zakazovan§. Preto mus²me byŠ 

vŅaļn², ģe dnes zaģ²vame dobu, keŅ m¹ģeme vn²maŠ 
prekonanie veŎkĨch historickĨch sporov a spoloļn® hŎadanie 
Husovho odkazu. Najmä zmena postoja Rímskokatolíckej cirkvi 
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a ochota jej predstaviteŎov pozeraŠ na J§na Husa ako na 
reformá tora hodného nasledovania je v  tejto s¼vislosti veŎmi 

povzbudiv§. Brat biskup Hradil n§m aj preto pripomenul, ģe 
bojová línia zápasu medzi dobrom a  zlom ide cez srdce kaģd®ho 
z nás a  obst§Š m¹ģeme len v Boģej sile. Napokon, Husov 

osobný duchovný vývoj je t oho krásnym príkladom. Odkazom, 
ktorĨ n§m zanechal, je d¹raz na mravnosŠ a ļistotu, citlivosŠ 

k hlasu svedomia, ochotu a  t¼ģbu st§le hŎadaŠ pravdu 
a pripravenosŠ priniesŠ pre Ŕu i osobn¼ obeŠ. Dnes veŎmi ide 
o to, aby sme sa nedovolávali iba formálne odkaz u 

reformátorov, ale s  plným nasadením zápasili o  ģivot v Pravde.  

Je ġkoda, ģe ļas k ¼ļasti na tejto bohosluģbe si naġlo tak 

m§lo predstaviteŎov aj Ŏud² z evanjelikálnych cirkví. Pritom 
podobn®ho vĨroļia sa uģ nedoģijeme ani my, ani naġe deti. 
Akoby n§m uģ Husov odkaz zŎahostajnel. Nie je to pr²znak 

nieļoho hlbġieho? 

 I.Ģ. 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 



 

 

 

Zborové listy 12 / 2015 9 

40. vĪroľie otvorenia modlitebne CB v Bardejove 
DŔa 15. okt·bra sa konala v bardejovskom zbore Cirkvi 

Bratskej sl§vnosŠ 40. vĨroļia otvorenia modlitebne. ModlitebŔa 

sa n achádza priamo v  centre mesta na Stöcklovej 12. Rozhodli 
sme sa, ģe sa ako rodina z¼ļastn²me tohto podujatia, osobne 
spozn§me Ŏud² z tohto spoloļenstva a dozvieme sa nieļo 

z histórie tohto zboru. K  Bardejovu m§m bl²zko, pretoģe 
z neŅalekej dedinky (Livovskej Huty) pochádzala moja babka. 

KeŅģe sa tejto sl§vnosti z¼ļastnilo len zop§r rod²n z koġick®ho 
zboru, v  kr§tkosti zhrniem ļo sme sa zauj²mav®ho dozvedeli. 

Modlitebn§ miestnosŠ bola kr§sne vyzdoben§ ¼rodou zo 

z§hrad, farebne naaranģovanĨmi plodmi zeleniny a ovocia. 
Dopoludn² priniesol Boģie Slovo brat kazateŎ Rastislav Betina. 

Pre n§s bol kr§snym spestren²m Boģ²ch chv§l zohranĨ miestny 
spevácky zbor, v  ktorom  s¼ zapojen® vġetky vekov® kateg·rie 
aj vġetky farby hlasu. V popoludŔajġ²ch hodin§ch sa pri 

mikrofóne vystriedali viacerí bratia, ktorí si zaspomínali  na 
ļasy pr²prav pred prestavbou aj samotn¼ prestavbu. Bolo to 

veŎmi zauj²mav® rozpr§vanie, z ktorého bo lo vn²maŠ hlavne 
Boģiu moc a milosŠ, bez ktorej by bola m§rna vġetka Ŏudsk§ 
snaha a  t¼ģba. 

Na slávnosti vystúpili títo bratia:  
Ján Komrska -  projektant stavby  

Frantiġek Koh¼t -  stavbyvedúci  
Peter Kailing -  stavebný dozor  
Jozef Nagaj -  hospodár zboru a pamä Š zboru. 

Osobne ma veŎmi zasiahol pr²hovor preġovsk®ho brata 
Frantiġka Koh¼ta. Pozastavil sa nad tĨm, ak¼ veŎk¼ n§mahu 

podst¼pili vġetci, koŎko hod²n pr§ce bolo potrebn® odrobiŠ v 
r§mci svojho voŎn®ho ļasu; a to vġetko len vŅaka sile od P§na. 
VeŎmi apeloval na mlad¼ gener§ciu, aby boli ochotn² vydaŠ sa 

do sluģby pre P§na vo svojom mladom veku, tak ako to urobila 
jeho gener§cia bratov. Teraz óna star® kolen§ô spªtne vid², ģe to 

bolo dobré.  
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VeŎmi pekne Ņakujem za spolupr§cu na tomto pr²spevku 
bratovi Marekovi  Porubskému a  za detailnĨ popis m²Ŏnikov 

prestavby bratovi Jozefovi Nagajovi, ktorý pripájam.  
 

Jaroslav Ho miġin ml. s rodinou 

 

Stavba modlitebne v Bardejove ð ako to bolo. 

ü V Bardejove bĨvali zhromaģdenia v dome starĨch rodiļov 

brata kazateŎa Pastirļ§ka. Pretoģe v Bardejove mali vyr§sŠ 
nové strojárne, bola potrebná lokalita i  pre uļiliġte, za obeŠ 

mu padol i  n§ġ zhromaģŅovac² priestor. Bol to koniec roku 
1968. V  tom ļase sme patrili do preġovsk®ho zboru CB, 
samostatný zbor v  Bardejove zaļ²na aģ od roku 1971.  

ü KeŅģe to bol eġte ļas politick®ho uvoŎnenia, 5.2.1969 Vsl.  

KNV odbor kultúry udelil súhlas k  výstavbe novej modlitebne 
v Bardejove.  

ü 1.4.1969 sa za ¼ļasti ONV, MsNV a CB naġiel voŎnĨ priestor 

na Pionierskej ulici oproti synagóge.  

ü V júli 1969 brat arch.  J§n Komrska predloģil ġt¼diu novej 
modlitebne.  

ü MsNV 24.9.1969 vydalo rozhodnutie o  stavebnom obvode, 
ale to uģ sa bl²ģi rok 1970 a s ním i  normalizácia a  nová 

modlitebŔa zost§va len na papieri.  

ü 16.11.1970 brat kazateŎ Ciesar a brat Jurļo jednali na 

cirk evnom oddelení Ministerstva kultúry SR a  p§n KmeŠ 
súhlasil s  kúpou nejakého objektu.  

ü Vz§pªt² 19.11.1970 sa naġou poģiadavkou zaoberala komisia 

na MsNV v  Bardejove a  bol doporuļenĨ s¼ļasnĨ objekt.  

ü 4.12.1970 bola podan§ ģiadosŠ na cirkevn® oddelenie ONV 

o schválenie kúpy.  

ü Predseda MsNV p§n HorkĨ 19.1.1971 doporuļuje Vsl. 

pivovarom v  KE predaŠ predmetnĨ objekt Cirkvi bratskej, ģe 
to bolo prejednané s  OV KSS a  v rade MsNV.  

ü 2.2.1971 Vsl. pivovary súhlasia s  predajom.  
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ü 15.2.1971 bola registrovaná kúpno -predaj ná zmluva 

(116  000 Kļs).  

ü 1.7.1971 ONV odbor kultúry vydáva dohodu o  vyuģ²van² 
objektu ï prízemie (3 miestnosti) pre potreby cirkevnej 

prevádzky a  poschodie ako byt.  

ü Po oprave sa v  prednej miestnosti zaļalo 7.11.1971 

pravideln® zhromaģdenie. Na poschod² bol st§le eġte jeden 
n§jomn²k aģ do apr²la 1973.  

ü V auguste 1972 pamiatkari zamietli návrh brata Komrsku 
postaviŠ s§lu vo dvore.  

ü V janu§ri 1973 bol hotovĨ novĨ projekt, ktorĨ uvaģoval so 

sálou na poschodí posunutím bytu do podkrovia a  prístavbou 
schodiġŠa.  

ü Vo februári 1973 odbor výstavby MsNV dáva povolenie 

k rekonġtrukcii s tĨm, ģe stavbu postav² OSP.  

ü V m§ji 1973 sa zaļali kopaŠ z§klady pod nov® schodiġte. 

Zaļ²na sa obrovsk® dielo, ktor® by s§m bardejovskĨ zbor 

Šaģko zvl§dol. Cirkev zaļala budovaŠ spoloļne. Prichádzajú 
veŎk® brig§dy z celého Slovenska.  

 

ü V m§ji 1974 sa uģ bet·nuje doska nad hlavnou s§lou od 4,15 

do 17,45 ï 57 Ŏud². Samozrejme, ģe vtedy eġte bet·npumpy 
neboli.  

ü V októbri 1974 je objekt pod strechou.  

ü Kolaudácia 10.7.1975.  

ü Uģ²vacie povolenie 21.8.1975.  

ü Sl§vnosŠ otvorenia modlitebne 23. a 24.8.1975.  

ü Stavba si vyģiadala 34 000 brig§dnickĨch hod²n, z toho 
bratislavský a  levický zbor po 3  000 hod²n, preġovskĨ zbor 

6 500. Interi®r bol postupne dokonļovanĨ.  

ü Byt v  podkrov² bol dokonļenĨ v júni 1977  

ü a plynofikácia v  roku 1979. To si eġte vyģiadalo spolu 6 000 

hodín.  
Jozef Nagaj  
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Modlitba dieŦaŦa dneģnej doby 
DrahĨ Jeģiġu, 

dnes şa chcem poprosiŠ o jednu zvl§ġtnu vec. 
DovoŎ mi staŠ sa telev²zorom. 

Chcel by s om sa c²tiŠ tak, ako sa c²ti telev²zor u n§s. 
MaŠ ġpeci§lne miesto ¼plne pre seba 

a zhromaģŅovaŠ okolo seba cel¼ rodinu. 
Chcel by som byŠ branĨ v§ģne, keŅ hovor²m, 

byŠ v centre pozornostié 

byŠ vypoļutĨ vġetkĨmi bez preruġovania. 
Chcel by som, aby sa o mŔa starali tak,  

ako sa staraj¼ o telev²zor, keŅ sa v Ŕom nieļo pokaz². 
Chcel by som byŠ bl²zko m¹jho otca, keŅ sa vracia z pr§ce, 

aj keŅ je unavenĨ. 
A aby ma moja mama hŎadala, keŅ sa c²ti sama a smutn§. 
A aby moji bratia zanech§vali loptu, lebo chc¼ byŠ so mnou  

a aby som mohol rozosmievaŠ vġetkĨch, aj nechtiac. 
Ak® by to bolo dobr®, keby zanechali vġetko, 

aby so mnou boli aspoŔ chv²Ŏku. 
Jeģiġu, nepros²m şa o veŎa. 

Dobr¼ noc, Paneé 

 

(Julia Szwarc, Rytier Nepoġkvrnenej 2/2002) 
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Starģovstvo informuje 
 

¶ Bola uskutoļnen§ rev²zia plynu a servis kotla. Dokonļuje 
sa revízia elektro -inġtal§cie. 

¶ Vedenie CB ozn§milo, ģe s mobilnĨm oper§torom O2 bolo 

vyjednané vytvorenie firemnej siete CB, v rámci ktorej je 
moģn® z²skaŠ podstatn® zŎavy na poskytovan® pauġ§ly. 

T§to moģnosŠ je otvoren§ pre vġetkĨch ļlenov CB. 
Zborovým koordinátorom bude br. O. Straka. 
Starġovstvo schv§lilo ģiadosŠ br. E. Mittelmanna o 

moģnosŠ pripojiŠ sa do tejto siete prostredn²ctvom n§ġho 
zboru.  

¶ Starġovstvo diskutovalo o slabej ¼ļasti z§stupcov CB na 
konferencii o  M. J. Husovi a  následnej ekumenickej 
bohosluģbe zmierenia. 
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